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Protokół Nr XIX/12 

z Uroczystej Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 28 grudnia 2012 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10
10 

Sesję zakończono o godz. 12
45 

 

Ad. 1 

Otwarcia kolejnego posiedzenia Rady Gminy dokonał Pan Ireneusz Płóciennik – 

Przewodniczący Rady, który na wstępie swego wystąpienia powitał wszystkich zaproszonych 

i obecnych na sali gości. 

W dalszej części Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad informując, iż zgodnie 

z listą obecności na sali obrad znajduje się 15 radnych, czyli jest kworum niezbędne do 

podejmowania uchwał przez Radę Gminy. 

Następnie poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłego Pana 

Jana Chojnackiego – Honorowego Obywatela Gminy Widawa. 

Kontynuując posiedzenie Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek obrad. 

W tym miejscu głos zabrał radny S. Rychlik, który zgłosił wniosek o to, by zdjąć z porządku 

obrad projekt uchwały w sprawie diet dla Radnych Gminy Widawa z uwagi na to, iż nie został 

on w pełni przygotowany. 

Wobec powyższego Przewodniczący zarządził głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem. 

W wyniku głosowania „za” usunięciem z porządku obrad z punktu 4 projektu uchwały 

w sprawie diet dla Radnych Gminy Widawa głosowało 10 radnych, „przeciw” oddano 3 głosy 

(R. Bruzda, K. Ziółkowska, I. Mamzer) natomiast 2 radnych „wstrzymało się” od głosowania 

(M. Janiak, I. Płóciennik). 

 

Wobec powyższego porządek obrad XIX Uroczystej Sesji Rady Gminy przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie XIX Uroczystej Sesji Rady Gminy Widawa. 

2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy podsumowujące dwuletnią działalność. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy Widawa w sprawie 

złożonych oświadczeń majątkowych za 2011 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2012 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Widawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Widawie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Widawie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Widawa na 2013 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Widawa na 

2013 rok. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Widawa” 

Panu Stanisławowi Sikorskiemu. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2 

W następnym punkcie Przewodniczący przystąpił do zatwierdzenia protokołu z poprzedniego 

posiedzenia pytając, czy zachodzi konieczność jego odczytania. Ze względu na to, iż nikt 

z radnych nie wyraził takiej potrzeby oraz nie zgłoszono jakichkolwiek uwag do protokołu 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z poprzedniego posiedzenia Rady Gminy 

został przyjęty 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 3 

W następnym punkcie obrad Przewodniczący udzielił głosu Panu Jerzemu Sylwestrowi 

Woźniakowi – Wójtowi Gminy, który przedstawił sprawozdanie podsumowujące dwuletnią 

działalność. Przedstawione przez Pana Wójta sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Ponadto Wójt Gminy podsumowując dwuletnią działalność zaznaczył, iż 

największym sukcesem jaki udało się osiągnąć to stabilizacja finansowa w budżecie gminy. 

W toku dalszego wystąpienia szczegółowo omówił sytuację gospodarczą gminy, jaką zastał 

na początku swojej kadencji a następnie poinformował jak obecnie kształtuje się budżet, który 

tak trudno i mozolenie został wydźwignięty. Ponadto Wójt Gminy podziękował za okres 

dwuletniej współpracy, w szczególności tym osobom, które w sposób aktywny wspierały jego 

działania. 

 

Ad. 4 

Realizując dalszą część porządku obrad Przewodniczący odczytał informację dotyczącą 

złożonych oświadczeń majątkowych radnych oraz informację Wójta Gminy również 

w sprawie złożonych przez kierowników jednostek oraz osób podejmujących decyzje 

w imieniu Wójta oświadczeń majątkowych za 2011 rok. 

 

Ad. 5 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił Panią Dorotę Słowińską – Skarbnik 

Gminy o przedstawienie projektu uchwały dotyczącego zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. 

Na wstępie swego wystąpienia Pani Skarbnik zaznaczyła, iż do przedmiotowego projektu 

uchwały, jak również do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy zostały 

wprowadzone autopoprawki. Ponadto poinformowała zebranych, co było powodem 

wprowadzenia dodatkowych korekt. Następnie szczegółowo omówiła zmiany, jakie dokonane 

zostały w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz w budżecie gminy. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczący odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/172/12 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012 rok została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 6 

Następnie z uwagi na to, iż umieszczony w tym punkcie projekt uchwały został omówiony 

powyżej i nikt z zebranych nie wniósł uwag do niniejszego aktu Przewodniczący Rady 
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odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/171/12 w sprawie zmiany 

w budżecie Gminy na 2012 rok została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

Następnie Przewodniczący zarządził kilkuminutową przerwę. 

Ad. 7 

Po wznowieniu obrad do przedstawienia kolejnego projektu uchwały Przewodniczący 

poprosił Panią Dorotę Kaczmarek – Kierownika Referatu Inwestycji, Ochrony Środowiska 

i Spraw Komunalnych. 

Na wstępie swego wystąpienia Pani Kaczmarek zaznaczyła, iż przedmiotowy dokument 

dotyczy regulaminu zawierającego zasady utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Widawa. Ponadto dodała, iż do tej pory obowiązywał wspomniany powyżej dokument, który 

był uchwalony w 2006 roku jednakże znowelizowana ustawa o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach nakazuje aktualizację przepisów, jak również wprowadzenie 

dodatkowych unormowań. Następnie szczegółowo omówiła założenia przedmiotowego aktu 

zwracając uwagę na nowowprowadzone zapisy. Na zakończenie dodała jeszcze, iż 

przedstawiony przez nią regulamin został pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego 

Inspektora Sanitarnego pod względem wymagań higieniczno-zdrowotnych. 

Po wystąpieniu Pani Kaczmarek głos zabrała radna K. Ziółkowska, która zwróciła się 

z zapytaniem do swej przedmówczyni zaznaczając, iż Pani Kierownik w swej wypowiedzi 

informowała, iż na tzw. PSZOK będzie można dostarczyć różne materiały niebezpieczne oraz 

chemikalia, wobec powyższego czy będzie można tam przekazywać również opakowania po 

środkach ochrony roślin. 

W odpowiedzi na powyższe Pani Kaczmarek wyjaśniła, iż chemikalia, rozpuszczalniki, czy 

oleje odpadowe są to odpady komunalne, które gmina przyjmuje natomiast odpady 

niebezpieczne, czyli tego typu, o których wspomniała radna bądź też eternit, czy papa, które 

są wyprodukowane przez rolników lub powstające w przedsiębiorstwach nie są zbierane 

w PSZOK-u. Ponadto dodała, iż obowiązkiem gminy jest jedynie zbiórka tych odpadów, które 

zostały wymienione w przedstawionym powyżej regulaminie. 

Następnie z uwagi na brak dalszych pytań do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczący odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/173/12 w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Widawa została przyjęta 15 

głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 8 

W dalszej części obrad jako pierwszy głos zabrał radny S. Rychlik, który zgłosił wniosek 

o wprowadzenie zmiany do przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały a mianowicie 

aby w § 2 przyjąć kwotę 13 zł od osoby jeżeli odpady na nieruchomości nie są zbierane 

i odbierane w sposób selektywny. Ponadto dodał, iż do tej pory taka kwota obowiązuje na 

terenie gminy w związku z czym mogłaby ona taka pozostać. 

W tym miejscu głos zabrała radna K. Ziółkowska, która zapytała o jakiej kwocie 

obowiązującej jest mowa przecież będzie to zupełnie inna forma płatności i ta kwota, która 

teraz obowiązuje nie będzie miała zastosowania. Następnie poprosiła o wyjaśnienie zmiany 

decyzji, gdyż radni wspólnie ustalili kwotę 10 zł od osoby i nie wiadomo skąd raptem została 

podniesiona ta kwota o 3 zł do sumy 13 zł. 

Jako kolejny głos w powyżej poruszonej kwestii zabrał Wójt Gminy wyjaśniając, iż 

proponowana przez niego podstawowa stawka 6,50 zł nie ulega zmianie i taka stawka będzie 

obowiązywała dla wszystkich mieszkańców gminy. Następnie dodał, iż w przypadku 

gospodarstw jednoosobowych na obecną chwilę stawka wynosi 13 zł na miesiąc, przy czym 
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zaznaczył, iż mowa jest obecnie o gospodarstwach. Kontynuując wyjaśnił, iż każdy z kolei 

będzie miał wybór i może segregować odpady u źródła posiadając trzy pojemniki i wówczas 

opłata będzie wynosiła 6,50 zł, natomiast w przypadku gdy nie będzie prowadzona ta zbiórka 

w sposób selektywny opłata będzie na poziomie 13 zł. Następnie opierając się na konkretnym 

przykładzie raz jeszcze zobrazował dotychczasowy system pobierania opłat za odbiór 

odpadów porównując go do proponowanych rozwiązań. 

W tym miejscu głos zabrała Pani Urszula Olejniczak – sołtys miejscowości Grabówie, która 

zaznaczyła, iż do tej pory niektórzy mieszkańcy mogli sobie kupić jedynie worek i nie musieli 

ponosić tej kwartalnej opłaty 38 zł. Ponadto zaznaczyła, iż w ubiegłym dniu gmina 

Konopnica uchwaliła stawkę 4 zł od osoby a 8 zł od nieselekcjonowanych, gdzie gmina jest 

dużo biedniejsza od naszej a my musimy płacić dużo wyższe stawki. Następnie dodała, iż 

z jej informacji wynika, iż cały powiat sieradzki ma stawki przyjęte na poziomie 4 zł. 

Z powyższą uwagą nie zgodził się Wójt Gminy, który zaznaczył, iż jeżeli chodzi o powiat 

sieradzki, to akurat gmina Burzenin należy do tego powiatu i z tego co się orientuje, to 

przyjęte tam zostały stawki na poziomie około 7,25 zł i 14,50 zł. Następnie dla porównania 

podał jeszcze stawki przyjęte w innych gminach, zaznaczając iż w większości stawka 

podstawowa z reguły rozpoczyna się od kwoty 7 zł. 

Jako kolejna głos zabrała Pani Maria Werner – sołtys miejscowości Widawa, która zapytała 

o wysepki ekologiczne znajdujące się na obszarze gminy a mianowicie czy one nadal 

pozostaną. 

W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż będą one funkcjonować jedynie do 1 lipca. 

Następnie głos zabrała ponownie Pani M. Werner, która zaznaczając, iż ona nie produkuje 

dużo odpadów a zwłaszcza jeśli chodzi o szkło, zapytała czy wówczas będzie mogła mieć 

jeden pojemnik, czy też worek przez pół roku. 

Odpowiadając na powyższe Wójt Gminy wyjaśnił, iż posiadając jeden pojemnik 

częstotliwość jego opróżniania jest raz na miesiąc, natomiast to czy on zostanie wystawiony 

raz na jakiś czas przez właściciela nieruchomości nie zwalnia go z ponoszenia comiesięcznej 

opłaty. 

Jako kolejny głos zabrał Pan Maciej Michalski – sołtys miejscowości Wola Kleszczowa, który 

zapytał czy osoby bezrobotne oraz dzieci niezależnie od wieku będą taką samą stawką objęte. 

Ponadto dodał, iż w takim przypadku za dzieci koszty opłaty za śmieci będą musieli ponosić 

rodzice, natomiast za osoby bezrobotne płacić będzie opieka społeczna. Następnie zaznaczył, 

iż nad tym być może powinna się rada bardziej zastanowić. 

Z powyższą uwagą nie zgodził się Wójt Gminy, który zaznaczył, iż to nie rada gminy ustala 

warunki odbioru odpadów lecz wprowadza to rząd odpowiednimi ustawami. Następnie 

zaznaczył, iż posiada również informacje o proponowanych zmianach, które w momencie 

wprowadzenia będą również w razie konieczności wdrożone przez radę, gdyż jak już 

wcześniej wspomniał, żadna z podanych metod nie jest, jakby to można nazwać 

„sprawiedliwa”. 

W toku dalszej dyskusji głos zabrała radna I. Mamzer zaznaczając, iż dwa tygodnie przed 

sesją radni mieli przedstawione na Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska szczegółowe 

wyliczenia i podane stawki 6,50 zł i 10 zł w przypadku gdy odpady nie segregowane. 

Następnie zapytała dlaczego tak nagle nastąpiło podniesienie stawki o te 3 zł, gdyż dla wielu 

tak, jak chociażby obecnej Pani sołtys z Widawy i innych osób samotnych jest to duża 

różnica. 

Odpowiedzi na powyższą uwagę udzieliła Pani Kaczmarek, która zwróciła uwagę radnych na 

to, iż przedstawiając na wszystkich komisjach rady kalkulację cały czas była mowa i dyskusja 

dotycząca wyłącznie stawek podstawowych, czyli za odpady segregowane, które w tych 

odpadach mieszanych nie będą zawierały butelek typu PET oraz butelek szklanych. W toku 

dalszej wypowiedzi wyjaśniła, iż opłata, o której mowa jest to podatek, który został ustawowo 
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nałożony na każdego mieszkańca. Następnie raz jeszcze zaznaczyła, iż kalkulacja 

przedstawiana na komisjach dotyczyła tylko i wyłącznie stawki podstawowej, natomiast jeśli 

chodzi o odpady zmieszane wyjaśniła, iż ustanowienie wyższej kwoty ma jedynie na celu 

zachęcenie mieszkańców do segregacji. Ponadto dodała, iż takie działanie być może pozwoli 

gminie uniknąć płacenia kar za to, iż nie osiąga odpowiednich poziomów odzysku, gdyż to na 

gminie ciążą odpowiednie wymogi nakazujące uzyskanie odpowiedniej ilości bioodpadów, 

elektrośmieci, czy też odpadów typu PET i szkła wyselekcjonowanych. Na zakończenie 

podkreśliła, iż obecnie segregacja odpadów jest na bardzo niskim poziomie. 

Jako kolejna wystąpiła radna K. Ziółkowska, która zauważyła, iż ustawa mówi o tym, iż 

właściciel musi wyposażyć swoją posesję w pojemnik. Ponadto dodała, iż w związku z tym, 

o czym wspomniała jej przedmówczyni, to dla wszystkich lepszym rozwiązaniem będzie 

posiadanie trzech pojemników. Następnie zaznaczyła, iż na obecną chwilę nie ma jeszcze 

pewności, czy firma, która wejdzie na nasz teren wyposaży mieszkańców w pojemniki, czy 

przypadkiem jednak każdy będzie musiał się w nie zaopatrzyć we własnym zakresie. 

W odpowiedzi na powyższą uwagę pani Kaczmarek wyjaśniła, iż w specyfikacji pojawi się 

właśnie taki zapis, iż zobowiązujemy firmę do wyposażenia mieszkańców w trzy pojemniki, 

ponieważ jest to zgodne z naszym regulaminem. Następnie podała przykład niedalekiej 

gminy, gdzie takie rozwiązanie było przyjęte i skuteczne. 

W uzupełnieniu powyższych wypowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, który wyjaśnił, iż 

prowadzone są działania mające na celu pozostawienie bez zmian obecnie funkcjonującego 

systemu a mianowicie każdy dostałby niejako w dzierżawę pojemnik od firmy, która będzie 

odbierała od nas odpady i bez znaczenia czy to będzie tylko jeden pojemnik, czy też trzy. 

Następnie zaznaczył, iż każda osoba mieszkająca samotnie będzie miała prawo do 

zaopatrzenia się we wszystkie trzy pojemniki i korzystania z opłacania tej niższej stawki, 

czyli 6,50 zł. W toku dalszej wypowiedzi zasygnalizował, iż z kolei jako gmina w przypadku, 

gdy nie osiągniemy odpowiedniego poziomu selekcji odpadów będziemy płacili kary 

wówczas trzeba będzie się zastanawiać z jakich działań należy zrezygnować aby móc opłacić 

te kary, których wysokość jest dość znaczna. Kontynuując swe wystąpienie wyjaśnił, iż 

założenia są takie aby nikt z terenu naszej gminy nie płacił tej wyższej stawki, której 

wysokość ma jedynie na celu zmobilizowanie do prowadzenia segregacji. Na zakończenie 

zaznaczył, iż z kolei druga niższa stawka spowoduje natomiast, iż sporo osób będzie mogło 

płacić o połowę mniej niż do tej pory. 

Następnie po wystąpieniu Wójta Gminy głos zabrał sołtys Pan M. Michalski, który zauważył 

z kolei, iż w przypadku czteroosobowej rodziny koszty wzrosną o 100%. Dodatkowo 

zaznaczył, iż problem jest w tym, iż osoby bezrobotne i dzieci, którzy nie mają pieniędzy 

objęci są tą opłatą. Następnie chcąc się upewnić zapytał, czy rzeczywiście te opłaty są 

obowiązkowe dla wszystkich. 

W odpowiedzi na powyższe Przewodniczący potwierdził, iż omawiane opłaty obowiązkowe 

są dla wszystkich.  

W uzupełnieniu do powyższej odpowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, który zaznaczył, iż każdy 

mieszkaniec będzie musiał złożyć deklaracje, które prawdopodobnie wspólnie z sołtysami 

zostaną jeszcze dokładnie zweryfikowane. Ponadto zaznaczył, iż opłaty, o których mowa będą 

formą podatku powszechnego, wobec czego w razie unikania płacenia będą podjęte takie 

same czynności, jak dotychczas przy egzekucjach podatkowych. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który zaznaczył, iż prowadząc rozeznanie 

w sąsiednich gminach da się zauważyć, iż ta druga stawka za odpady niesegregowane jest 

wyższa od tej podstawowej o 100% a nawet znacznie więcej. Ponadto dodał, iż powodem 

tego jest zachęcenie mieszkańców do segregacji odpadów jak to już wcześniej wspomniała 

zarówno Pani Kierownik jak i też Pan Wójt. Przewodniczący wyjaśnił również, iż ta wyższa 
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stawka nie będzie dotykała wszystkich mieszkańców a jedynie tych „wygodnych”, którym nie 

chce się prowadzić segregacji. 

Natomiast sołtys Pani U. Olejniczak zaznaczyła, iż należało przyjąć metodę dotyczącą 

naliczania opłaty od posesji a nie od jednego mieszkańca, gdyż to obciąży bardzo rodziny 

wieloosobowe. 

W odpowiedzi na powyższą uwagę Przewodniczący wyjaśnił, iż rozpatrywane były różne 

kryteria i możliwości a z przeprowadzonych kalkulacji wynika, iż bardziej krzywdzące i to 

dla większej liczby osób byłoby wprowadzenie metody naliczania opłat od posesji. 

Dodatkowo zaznaczył, iż to nie rada nakłada na mieszkańców obowiązek ponoszenia opłat za 

odbiór odpadów a jedynie ma do wyboru określenie jednej z metod ustalenia tej opłaty. 

Wyjaśnił również, iż nie ma możliwości połączenia przynajmniej dwóch metod tak aby dla 

rodzin wieloosobowych wybrać korzystniejsze dla nich opłaty naliczane od nieruchomości 

natomiast dla osób samotnych opłaty od osoby. Na zakończenie swej wypowiedzi wyraził 

jeszcze nadzieję, iż być może rząd wprowadzi jakiekolwiek zmiany do obowiązującej ustawy 

i wówczas również rada gminy będzie mogła przyjąć lepsze rozwiązanie, gdyż nikomu z tu 

obecnych radnych nie zależy na tym aby mieszkańcy ponosili nie wiadomo jak duże koszty 

z tytułu odbioru odpadów, gdyż ich również będą dotyczyły te opłaty. 

Jako kolejna w omawianej kwestii głos zabrała Pani Barbara Wojtylak - sołtys miejscowości 

Ochle, która zaznaczyła, iż u niej w sołectwie mieszka jedenastoosobowa rodzina, więc 

można sobie wyliczyć, jaka miesięczna stawka zostanie naliczona, przy czym zauważyć 

należy, iż nie posiadają oni dochodów i nie będą mieli z czego pokryć tak dużej kwoty. 

W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący który zaznaczył, iż on doskonale zdaje sobie 

z tego sprawę ale należy się również liczyć z tym, iż zmieniając metodę naliczania opłat 

wstaną osoby samotnie mieszkające, które również zaprotestują. 

Z powyższą uwagą nie zgodziła się sołtys Pani B. Wojtylak, której zdaniem łatwiej jest jednej 

osobie zapłacić kwotę 30 zł miesięcznie aniżeli jedenastoosobowej rodzinie kwotę 80 zł, czy 

też 90 zł miesięcznie. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, zaznaczając iż na obecną chwilę ustawodawca przewidział 

wybór jednej z czterech metod naliczania opłaty za odpady, które nie mogą być łączone. 

W toku dalszego wystąpienia przedstawił wszystkie wspomniane metody zaznaczając, które 

z nich w pierwszej kolejności zostały wykluczone. Ponadto przyznał, iż w przypadku rodzin 

wielodzietnych wybrany sposób jest krzywdzący natomiast ustawodawca nie przewidział 

możliwości wprowadzenia jakichkolwiek zwolnień z tych opłat ani też ulg. Kontynuując swą 

wypowiedź Pan Wójt zaznaczył, iż z informacji jakie do niego docierają wynika, iż 

poczynione zostały przymiarki do wprowadzenia ewentualnych zmian w obowiązującej 

ustawie a mianowicie możliwości wyboru systemu mieszanego. Następnie podał przykładowe 

rozwiązania jakie mogłyby być wówczas zastosowane tak aby jak największa liczba 

mieszkańców była usatysfakcjonowana i ponosiła jak najmniejsze koszty z tytułu opłat za 

odbiór odpadów. W toku dalszego wystąpienia wspomniał również, iż nie tylko nasza gmina 

boryka się z tym problemem ale również samorządy w całym kraju muszą podjąć takie 

decyzje. Na zakończenie wskazał, jakie jeszcze niedociągnięcia zawiera wspomniana ustawa 

wskazując jakie niewielkie zmiany należało wprowadzić do obowiązującego systemu tak aby 

mógł on funkcjonować prawidłowo. 

Po wystąpieniu Wójta Gminy głos zabrał radny R. Bruzda pytając, co będzie w sytuacji kiedy 

osoby będą składały fałszywe deklaracje i czy są w związku z tym przewidziane jakieś 

sankcje. 

W odpowiedzi na powyższe pytanie Wójt gminy wyjaśnił, iż na obecną chwilę nie ma mowy 

o sankcjach lecz o systemie kontroli. Następnie dodał, iż jeśli chodzi o składanie deklaracji to 

będą one weryfikowane przez urzędników a jeżeli zajdzie taka konieczność, to do współpracy 

poproszeni zostaną również sołtysi. 
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Następnie z uwagi na brak chętnych do prowadzenia dalszej dyskusji Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad wnioskiem zgłoszonym przez radnego S. Rychlika aby w § 2 kwotę 

10 zł zamienić na kwotę 13 zł. 

W wyniku głosowania „za” przyjęciem wniosku opowiedziało się 11 radnych przy 2 głosach 

radnej K. Ziółkowskiej i radnego R. Bruzdy „przeciw” oraz 2 głosach radnej I. Mamzer 

i radnego J. Polaka „wstrzymujących się”. 

Następnie o zabranie głosu poproszona została jeszcze Pani Kaczmarek, która wyjaśniła, iż po 

wszystkich dokonanych wyliczeniach około 48 tys. zł gmina będzie musiała miesięcznie 

dokonywać opłat na rzecz firmy wywozowej, a z kolei gmina tą wspomnianą kwotę będzie 

musiała zebrać od mieszkańców w formie podatku. Następnie zaznaczyła, iż są to jedynie 

orientacyjne wyliczenia dokonane na podstawie obecnie obowiązującego systemu. 

W powyższym temacie głos zabrał jeszcze Wójt Gminy, który zaznaczył, iż jak słusznie 

wspomniała jego przedmówczyni są to jedynie szacunkowe wyliczenia i dopiero w wyniku 

przeprowadzonego przetargu i wyłonieniu firmy wywozowej będzie można dokonać 

szczegółowych wyliczeń i wówczas okaże się jakie są realne koszty. Następnie dodał, iż nie 

wyklucza również takiej ewentualności, iż będą to niższe niż obecnie zakładane sumy 

wówczas będzie można wprowadzić zmianę do podejmowanego aktu i dokonać obniżenia 

stawek. 

W dalszej kolejności ze względu na brak dodatkowych uwag i zapytań do przedstawionego 

aktu Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały a następnie zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/175/12 w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty została przyjęta 11 głosami „za” przy 4 głosach radnych K. Ziółkowskiej, I. Mamzer, 

R. Bruzdy i J. Polaka „wstrzymujących się”. 

 

Ad. 9 

Realizując dalszą część obrad przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do kolejnego 

projektu uchwały zaznaczając, iż konieczność jego podjęcia wynika z tego, iż z dniem 

1 stycznia ubiegłego roku weszła w życie nowelizacja ustawy o organizowaniu i prowadzeniu 

działalności kulturalnej, która to obliguje organy założycielskie instytucji kultury do 

dostosowania dotychczas obowiązujących aktów do nowych zapisów ustawowych. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczący odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/174/12 w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Widawie została przyjęta 15 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 10 

W kolejnym punkcie Przewodniczący zaznaczył, iż w przedmiotowym projekcie uchwały 

również analogicznie jak w poprzednim akcie zachodzi konieczność dostosowania 

obowiązujących dokumentów do zapisów znowelizowanej ustawy o organizowaniu 

i prowadzeniu działalności kulturalnej. 

Następnie głos zabrał radny J. Polak, który zapytał, dlaczego widnieje jedynie zapis o filii 

w Chociwiu a nie ma wzmianki o bibliotece w Brzykowie. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy zaznaczył, iż w Brzykowie nie funkcjonuje już 

biblioteka, której cały księgozbiór został przeniesiony do budynku po byłej szkole. 

Natomiast radny J. Polak zaznaczył, iż podnosił już tą kwestię na posiedzeniach komisji, iż od 

września biblioteka w ogóle nie funkcjonuje a mieszkańcy w obecnej sytuacji nie mają 

możliwości nawet zwrócenia wcześniej wypożyczonych książek. Następnie poprosił aby 

przynajmniej raz w tygodniu udostępnić możliwość korzystania z tej biblioteki. 
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W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy wyjaśnił, iż od nowego roku ta kwestia zostanie 

uregulowana i biblioteka będzie w wyznaczonych godzinach funkcjonować w ramach 

istniejącej placówki. 

Następnie z uwagi na brak dalszych pytań do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczący odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/176/12 w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Widawie została przyjęta 14 głosami „za”, przy 

1 głosie radnego J. Polaka „wstrzymującym się”. 

 

Ad. 11 

W następnym punkcie w pierwszej kolejności Przewodniczący wyjaśnił, iż plany pracy 

poszczególnych komisji rady stanowią załączniki do przedmiotowego projektu uchwały. 

Następnie głos zabrała radna K. Ziółkowska zwracając się do Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej z pytaniem a mianowicie o to, czym kierowała się Komisja Rewizyjna 

zaznaczając, iż jest to najważniejsza komisja rady, która kontroluje działalność gminy, 

wyznaczając sobie tylko sześć posiedzeń w ciągu roku. Ponadto dodała, iż jej zdaniem 

zrozumiałe byłoby to, że członkowie komisji spotykają się dwa razy w miesiącu a nie raz na 

dwa miesiące. 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił radny A. Kowalczyk - Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej, który wyjaśnił, iż plan pracy został ustalony przez wszystkich członków komisji, 

którzy zgodnie stwierdzili, iż taka liczba posiedzeń w zupełności wystarczy. 

Następnie ze względu na brak dodatkowych pytań do przedstawionego aktu Przewodniczący 

odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/177/12 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych komisji Rady Gminy Widawa na 2013 rok została przyjęta 12 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” radnej K. Ziółkowskiej i 2 głosach „wstrzymujących się” radnej 

I. Mamzer i radnego R. Bruzdy. 

 

Ad. 12 

W kolejnym punkcie dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Rady Gminy Widawa na 2013 rok jako pierwsza głos zabrała radna K. Ziółkowska, która 

zauważyła, iż przedłożony dokument zakłada jedno posiedzenie rady na kwartał. Ponadto 

dodała, iż do tej pory w ciągu roku tak średnio licząc odbywało się osiem sesji, których plan 

pracy był czasami przeładowany licząc nawet przeszło dwadzieścia punktów. Następnie 

zwróciła się z zapytaniem dotyczącym tego, jak będzie wyglądała sesja, w przypadku gdy 

będzie ona zwoływana tylko raz na kwartał. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy wyjaśnił, iż ustawa przewiduje to, że rada obraduje 

nie rzadziej niż raz na kwartał, natomiast sesje zwoływane są w miarę potrzeby. Ponadto 

dodał, iż rada podejmując plan w takiej formie jak on został przedstawiony w niczym nie 

ogranicza swoich posiedzeń, których w ciągu roku może być osiem, czy też dziesięć. 

W powyższym temacie głos zabrał Przewodniczący Rady, który zaznaczył, iż odkąd sięga 

pamięcią nie była ustalana konkretna liczba sesji i były one zwoływane w miarę potrzeby, 

jeżeli zachodziła konieczność podjęcia określonych aktów. 

Następnie uściślając powyższe wypowiedzi radna I. Mamzer zauważyła, iż przedłożony plan 

pracy nie zakłada liczby sesji wobec czego w danym kwartale może być zwołanych jedno, 

dwa lub trzy posiedzenia, jeżeli zajdzie taka potrzeba. 

W dalszej kolejności ze względu na brak dodatkowych uwag i pytań do przedstawionego aktu 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/178/12 w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Rady Gminy Widawa na 2013 rok została przyjęta 13 głosami „za” przy 2 

głosach „wstrzymujących się” radnej K. Ziółkowskiej i radnego R. Bruzdy. 

 

 

Ad. 13 

Uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy zaznaczając, iż Pan 

Stanisław Sikorski, to osoba szczególnie zasłużona zarówno dla Gminy Widawa jak 

i Rzeczpospolitej Polskiej. Następnie poinformował zebranych o zasługach i odznaczeniach 

jakie zdobył Pan S. Sikorski walcząc w oddziałach Armii Krajowej a także o tym, jaką 

prowadził on intensywną działalność publiczną na rzecz rozwoju kultury i sportu oraz 

środowiska lokalnego mając przede wszystkim na uwadze polepszenie warunków życia 

mieszkańców nie tylko Widawy ale również całej gminy. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do przedstawionego projektu 

uchwały Przewodniczący odczytał jego treść a następnie zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XIX/179/12 w sprawie nadania tytułu 

„Honorowego Obywatela Gminy Widawa” Panu Stanisławowi Sikorskiemu została przyjęta 

15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

Następnie Wójt Gminy wraz z Przewodniczącym i Wiceprzewodniczącymi dokonali 

odznaczenia medalem Pana Stanisława Sikorskiego, jak również wręczenia kwiatów oraz 

legitymacji i aktu nadania obywatelstwa. 

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Stanisław Sikorski, który podziękował za nadanie mu 

tak zaszczytnego tytułu zaznaczając, iż szacunek jakim darzą go mieszkańcy Widawy 

zobowiązuje go do prowadzenia przyzwoitego i godnego naśladowania życia. Ponadto 

zaznaczył, iż cieszy się również ze spełnionego obowiązku i z tego, iż tak wiele mógł zrobić 

dla Widawy, dla której uczynił by wszystko, gdyż przeżył w tej miejscowości wiele lat 

i najlepiej się tutaj czuje. 

 

Ad. 14 

W kolejnym punkcie głos zabrał Wójt Gminy, który wspólnie z Przewodniczącym wręczył 

sołtysom szczególnie zasłużonym w pracy na rzecz sołectwa dyplomy uznania. 

Następnie Przewodniczący odczytał treść pisma skierowanego do wszystkich zebranych 

z podziękowaniami za dotychczasową współpracę oraz życzeniami dalszych sukcesów 

i poprawy warunków życia przekazanymi przez Pana Marka Kowala - dotychczasowego 

Sekretarza Gminy. 

W tym miejscu głos zabrała radna K. Ziółkowska, która w związku z odczytanym pismem 

poprosiła Wójta Gminy o wyjaśnienie powodu odejścia Sekretarza Gminy, gdyż wcześniej 

gdy radni wyrażali swoje niezadowolenie z przyznania mu zbyt wysokiego uposażenia Pan 

Wójt bardzo wysoko go cenił, więc może warto byłoby przedstawić jakieś wyjaśnienia. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy wyjaśnił, iż to on odpowiada za stan kadrowy 

przyglądając się każdemu pracownikowi bez względu na zajmowane przez niego stanowisko. 

Następnie zaznaczył, iż współpraca z Panem Markiem Kowalem w pierwszym okresie była 

bardzo dobra, natomiast w późniejszym czasie uległa ona pogorszeniu. Ponadto wyjaśnił, iż 

w konsekwencji nastąpiło rozwiązanie umowy na mocy porozumienia stron. 

 

Ad. 15 

W punkcie dotyczącym spraw różnych jako pierwszy głos zabrał Pan Bogusław Namirowski - 

sołtys miejscowości Kolonia Zawady, który podziękował Wójtowi Gminy za wykonane 

oświetlenie uliczne, którego po tak długim czasie doczekali się mieszkańcy jego sołectwa. 
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Jako kolejna głos zabrała sołtys Pani M. Werner, która zwróciła uwagę na problem dotyczący 

budynku znajdującego się w bliskim sąsiedztwie Ośrodka Zdrowia w Widawie a mianowicie 

zasugerowała jego rozbiórkę i utworzenia w tym miejscu dodatkowych miejsc parkingowych, 

bądź ewentualnie wyremontowanie tego obiektu, który nie dosyć, iż psuje estetykę tego 

miejsca to zagraża również bezpieczeństwu. 

 

Ad. 16 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy złoży wszystkim 

życzenia z okazji nadchodzącego Nowego Roku a następnie podziękował za udział 

w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:         Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta            Ireneusz Płóciennik 
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SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY 
podsumowujące dwuletniej działalność 

 

 

1. 22 października odebrano pierwszy etap inwestycję pn.”Budowa Sieciowej Kontenerowej 

Przepompowni Wody w Miejscowości Rogóźno wraz z siecią wodociągową 

w miejscowościach Józefów Widawski, Patoki i Korzeń, Antonin” - etap pierwszy, który 

obejmował budowę sieciowej kontenerowi przepompowni wody w miejscowości 

Rogóźno oraz budowę sieci wodociągowej w pasie dróg w miejscowościach Józefów 

Widawski i Patoki. 

2. Rozpoczęto roboty budowlane polegające na budowie sieci wodociągowej 

w miejscowościach Korzeń i Patoki – II Etap. 

3. W miesiącu wrześniu odebrano roboty budowlane polegające na przebudowie ulicy 

Pomorskiej w miejscowości Widawa polegające na poszerzeniu jezdni. 

4. W maju zostały odebrane roboty budowlane polegające na przebudowie ulicy Kopiec. 

5. Wykonano oświetlenie drogowe w miejscowościach: Dąbrowa Widawska, Rogóźno 

Dębina, Kolonia Zawady i Rogóźno (Struga). 

6. Zakupiono i ustawiono wiaty przystankowe w miejscowościach Podgórze, Widawa 

i Ligota. 

7. Wymieniono stolarkę okienną lub drzwiową w miejscowościach: Górki Grabińskie 

Chrusty, Wielka Wieś A i B. Dodatkowo w Wielkiej Wsi A i B wykonano ocieplenie 

ściany bocznej oraz remont schodów. 

8. Zakończono roboty budowlane polegające na montażu instalacji centralnego ogrzewania 

oraz budowie komina w budynku OSP Chociw. 

9. Wykonano remonty w świetlicach w miejscowościach: Kąty, Ruda, Siemiechów, Chrusty, 

Brzyków, Wincentów, Grabówie, Kocina, Ochle, Patoki, Zawady i Zborów. 

10. Zakupiono altanę dla miejscowości Zabłocie. 

11. Wykonano utwardzenie placu obok strażnicy OSP w Widawie. 

12. Na terenie Gminy Widawa przeprowadzono zbiórkę folii oraz zbiórkę odpadów 

wielkogabarytowych, natomiast w trybie ciągłym przyjmowany jest gruz. 

13. Na terenie Gminy przeprowadzana jest zbiórka odpadów opakowaniowych – butelek typ 

PET oraz szkła, które można składować na 26 wysepkach rozmieszczonych na terenie 

gminy. Roczny koszt ich utrzymania, to około 50 tys. zł. 

14. W Widawie, Chociwiu i Brzykowie znajdują się pojemniki na zbiórkę odzieży używanej. 

15. W hotelu dla zwierząt przebywa 22 bezpańskich psów. Liczba ta się zmniejsza. 

Miesięczny koszt utrzymania psów, to prawie 4 100 zł. 

16. W 2012 roku skomunalizowano 24 działki o łącznej powierzchni ponad 14 ha 

a sprzedanych zostało 5 działek o łącznej powierzchni 1,60 ha. Natomiast w roku 2011 

skomunalizowano 14 działek o łącznej powierzchni ponad 9,34 ha a żadna działka nie 

została sprzedana. 

17. Wydana została 1 decyzja na odbiór zwierząt. 

18. Wydana została decyzja umarzająca postępowanie w sprawie nielegalnego składowania 

osadu komunalnego na działce należącej do skarbu państwa w miejscowości Siemiechów. 

19. Wydano 5 decyzji o opłacie planistycznej na kwotę około 9 800 zł. 

20. Dokonano wpisu 4 firm do rejestru działalności regulowanej a mianowicie: A.S.A. Eko 

Polska Sp. z o.o. z siedzibą w Zabrzu, EKO – REGION sp. z o.o. z siedzibą 

w Bełchatowie, Wywóz Nieczystości oraz Przewóz Ładunków Wiesław Strach z siedzibą 

w Częstochowie, ALBA Ekoplus Sp. z o.o. z siedzibą w Dąbrowie Górniczej. 

21. Zamontowano 53 tablice z nazwami miejscowości, czy też ulic. 
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22. Przeprowadzono lustracje upraw ozimych w wyniku wymarznięcia, potwierdzono szkody 

w 294 gospodarstwach na łącznej pow. 1252,4 ha, wymagających ponownego obsiania. 

23. Zakupiono kostkę brukową z przeznaczeniem na wykonanie podjazdu przy budynku 

Ośrodka Zdrowia w Widawie. 

24. Zakupiono kruszywo drogowe w ilości 1437 ton na utwardzenie dróg realizowanych 

w ramach funduszy sołeckich. Łączna wartość zakupionego kruszywa drogowego 

wyniosła prawie 110 tys. zł. 

25. Zakupiono dla ŚDS w Dąbrowie Widawskiej samochód Mercedes do przewozu osób 

niepełnosprawnych za kwotę przeszło 264 tys. zł. 

26. Zakupiono energię elektryczną dla punktów poboru Gminy Widawa i jej jednostek, 

szacunkowy koszt oszczędności to 20% w stosunku do obecnych wydatków Gminy 

Widawa na energię. Umowa została zawarta z PGE Obrót S.A. w Rzeszowie. 

27. Dla jednostki OSP w Chociwiu zakupiono samochód pożarniczy marki Star. 

28. Na bieżąco prowadzone są prace polegające na równaniu i naprawie nawierzchni dróg 

gminnych. 

29. Odkrzaczono 20 odcinków dróg. 

30. Wykonano prace polegające na koszeniu poboczy przy drogach gminnych. Prace te były 

wykonywane dwukrotnie natomiast od przyszłego sezonu będą one przeprowadzane 

trzykrotnie. 

31. Wykonano remonty przepustów pod drogami szczególnie w miejscowościach: Józefów, 

Wola Kleszczowa, Goryń, Rogóźno, Brzyków, Restarzew Cmentarny, Ochle, Dąbrowa 

Widawska. 

32. Naprawiono chodniki w miejscowościach Wola Kleszczowa i Brzyków. 

33. Wykonano odcinek chodnika na ul. Słowackiego w Widawie. 

34. Wykonano chodnik na terenie przedszkola w Widawie. 

35. Wykonano odcinek chodnika w miejscowości Zawady w ramach porozumienia pomiędzy 

Gmina Widawa a Starostwem Powiatowym w Łasku. 

36. Odnowiono strukturę rowów przydrożnych w miejscowościach Józefów ok. 1450 m.b., 

Goryń ok. 500 m.b. 

37. Odkrzaczono ok.1500 m. b. rowu w miejscowości Wola Kleszczowa. 

38. Naprawiono drogi w miejscowościach: Ochle, Restarzew Cmentarny, Las Zawadzki, 

Wincentów, Grabówie, Wielka Wieś A, Podgórze i Ruda  

39. Rozłożono kruszywo zakupione z funduszu sołeckiego w miejscowościach: Chrząstawa, 

Izydorów, Józefów Widawski, Osieczno, Rogóźno, Sewerynów, Witoldów, Goryń, 

Józefów, Klęcz, Korzeń, Łazów, Sarnów, Siemiechów, Świerczów, Zborów, Widawa.  

40. Naprawiono drogi gruzem w miejscowościach: Świerczów, Józefów Widawski, Ochle 

Kawały, Zborów, Rogóźno, Grabówie, Restarzew Cmentarnym, Restarzew Środkowy, 

Kąty. 

41. Naprawiono destruktem ubytki w drogach w miejscowościach: Zabłocie, Kolonia 

Brzyków, Wola Kleszczowa, Rogóźno, Dąbrowa Widawska, Kolonia Zawady. 

42. Załatano ubytki dróg asfaltowych w miejscowościach: Sarnów, Chociw, Las Zawadzki, 

Widawa, Brzyków, Wielka Wieś, Siemiechów, Świerczów i Chrząstawie. 

43. Wykonano boisko do siatkówki plażowej oraz wyrównano plac przy świetlicy wiejskiej 

w Zborowie. 

44. Wyrównano plac w Ligocie za sklepem z przeznaczeniem na boisko. 

45. Usunięto drzewa oraz wyrównano plac przy budynku OSP w Chociwiu z przeznaczeniem 

na boisko. 

46. Ułożono kostkę na placu gminnym przy kościele w miejscowości Restarzew 

Cmentarnym oraz przy OSP w Widawie. 

47. Położono płytki na schodach wejściowych do budynku OSP w Dąbrowie Widawskiej. 
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48. Wykonano remont przystanków w miejscowościach: Las Zawadzki, Chociw, Zborów, 

Wola Kleszczowa i Witoldów. 

49. W budynku Urzędu Gminy odnowiono 6 pomieszczeń oraz wyremontowano jedno 

pomieszczenie, które zostało przeznaczone na salę konferencyjną. 

50. Wykonano remont pomieszczeń kuchennych w przedszkolu w Widawie. 

51. Wykonano remont pomieszczeń socjalnych bazy technicznej Gminnego Zakładu Usług 

Komunalnych oraz naprawiono dach na tym budynku. 

52. Wykonano instalację elektryczną w klasie lekcyjnej w Szkole Podstawowej w Ochlach, 

oraz w SP ZPOZ w Widawie na potrzeby pogotowia. 

53. Naprawiono instalacje elektryczną świetlicy wiejskiej w Siemiechowie. 

54. Przeprowadzono prace remontowe i naprawcze w budynkach komunalnych. 

55. Wykonano remont szaletów w rynku w Widawie wraz remontem instalacji wodociągowej 

wyremontowano również szalety na targowicy. 

56. Wykonano instalację ciepłej wody w Szkole Podstawowej w Ochlach. 

57. Wykonano remont kolektora deszczowego w Widawie w ramach porozumienia pomiędzy 

Gminą Widawa a Województwem Łódzkim. 

58. Wymieniono 174 wodomierzy na terenie gminy. 

59. Poprawiono instalację wodną (przyłącze) w budynku byłej szkoły w Zawadach, 

w budynku po byłym przedszkolu w Chociwiu oraz w Urzędzie Gminy. 

60. Wykonano remont powłoki malarskiej rurociągów i zbiorników (armatury) na stacjach 

uzdatniania wody. 

61. Wykonano remont pomp na oraz pomalowano wewnątrz budynek stacji uzdatniania 

wody w Brzykowie. 

62. Pomalowano hydranty na terenie Gminy Widawa. 

63. Zainstalowano na stacji uzdatniania wody w Górkach Grabińskich i Brzykowie zawory 

odpowietrzające filtrów w celu zmniejszenia strat wody. 

64. Doprowadzono do zatwierdzenia dokumentacji geologicznej wykonanej studni na stacji 

uzdatniania wody w Brzykowie (wezwanie do uzupełnienia ze Starostwa z 2008 r.). 

65. Wykonano sterowanie pomiędzy ujęciem wody na ul. Wieluńskiej a ujęciem wody na 

ul. Kiełczygłowskiej. 

66. Usunięto 22 awarie związane z funkcjonowaniem sieci wodociągowej i 40 awarii 

związanych z funkcjonowaniem sieci kanalizacji sanitarnej. 

67. Prowadzono i nadal będą prowadzone prace związane z odśnieżaniem dróg gminnych 

i powiatowych. 

68. Z dniem 31 sierpnia 2012 r. zlikwidowano Szkołę Podstawową w Brzykowie i Szkołę 

Podstawową w Restarzewie. W zlikwidowanej Szkole Podstawowej w Brzykowie 

utworzono Oddział Zamiejscowy Publicznego Przedszkola w Widawie do którego 

uczęszcza 31 dzieci. W zlikwidowanej Szkole Podstawowej w Restarzewie zostało 

utworzone Stowarzyszenie, które prowadzi Społeczną Szkołę Podstawową 

w Restarzewie, do której uczęszcza 28 uczniów. 

69. W miesiącu lipcu została wypłacona druga tura stypendiów szkolnych za rok szkolny 

2011/2012 na kwotę. 42 918,00 zł. Z wymienionego stypendium skorzystało 229 

uczniów. 

70. W miesiącach wrzesień – październik 2012 r. realizowany był program „Wyprawka 

szkolna 2012”, dotyczący zwrotu kosztów zakupu podręczników dla uczniów klas I – IV 

szkoły podstawowej, I klasy szkoły ponadgimnazjalnej oraz dla uczniów 

niepełnosprawnych. 

71. W projekcie „Idziemy przez świat zdobywając wiedzę” uczestniczą trzy szkoły z terenu 

Gminy Widawa, t.j. Zespół Szkół w Widawie, Zespół Szkół w Chociwiu, Szkoła 

Podstawowa w Ochlach. Wartość projektu wynosi 121 177,50 zł. W miesiącu sierpniu 
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zostały zakupione pomoce na kwotę 116 957,00 zł. Od września do czerwca w szkołach 

będą odbywały się zajęcia w ramach realizowanego projektu, t.j. zajęcia dla dzieci z kl. I 

– III z dysfunkcjami rozwojowymi w czytaniu i pisaniu, zajęcia dla dzieci z trudnościami 

w zdobywaniu umiejętności matematycznych, zajęcia rozwijające zainteresowania 

uczniów szczególnie uzdolnionych artystycznie, zajęcia z języka angielskiego 

i matematyczno – przyrodnicze. 

72. Do 15 września 2012 r. była możliwość składania wniosków na stypendium szkolne dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Widawa spełniających określone kryterium 

dochodowe. Stypendium na kwotę 53 328,00 zł zostało wypłacone w miesiącu grudniu. 

Ze stypendium skorzystało 230 uczniów. 

73. Wypłacono stypendium Wójta Gniny Widawa dla najzdolniejszych uczniów na łączną 

kwotę 10 650,00 zł. 

74. W miesiącu czerwcu zorganizowano ćwiczenia gminnych jednostek OSP, w których 

brały udział wszystkie jednostki z terenu gminy Widawa. 

75. Dla jednostki OSP w Widawie nowy kocioł centralnego ogrzewani. 

76. Dokonano naprawy autopompy w samochodzie pożarniczym marki Renault Kerax 

należącym do jednostki OSP w Brzykowie za kwotę prawie 15 tys. zł. 

77. W dniu 23 listopada 2012 r. członkowie OSP Brzyków brali udział w szkoleniu z zakresu 

obsługi pilarki do drewna organizowanym przez placówkę terenową KRUS-u 

w Zduńskiej Woli. W szkoleniu uczestniczyło 15 strażaków a w nagrodę za uczestnictwo 

jednostka pozyskała pilarkę do drewna STHIL. 

78. Założone zostały książki obiektów budowlanych dla jednostek OSP znajdujących się 

w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym. 

79. Ochotnicza Straż Pożarna w Restarzewie wystąpiła do Komendy Głównej Państwowej 

Straży Pożarnej w Warszawie z wnioskiem o dofinansowanie remontu strażnicy 

w wyniku tych starań udało się jej pozyskać kwotę 20 tys. zł. 

80. Przyjęto i wprowadzono do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności 

Gospodarczej 173 wnioski z czego 32 wnioski dotyczyły rozpoczęcia działalności 

gospodarczej. 

81. Z pobytu stałego w naszej gminie wymeldowało się 45 osób. 

82. Z pobytu czasowego wymeldowało się 130 osób. 

83. Na popyt stały zameldowało się 65 osób a na pobyt czasowy - 98 

84. Wśród mieszkańców gminy pojawiło się również 81 nowo narodzonych dzieci – w tym 

czworaczki. 

85. Zmarło 111 mieszkańców gminy. 

86. Udzielono 11 ślubów cywilnych i sporządzono 50 aktów małżeństw. 

87. W miesiącu październiku bieżącego roku mieszkańcy gminy Widawa mieli możliwość 

wykonania w SP ZPOZ w Widawie badań Dopplera oraz badań wzroku. 

88. W miesiącu listopadzie w ramach programu zdrowotnego „Zdrowa Gmina” 

przeprowadzono 2 bezpłatne akcje badań cytologicznych dla kobiet z terenu gminy 

Widawa. 

89. W styczniu odbył się XX Finał Orkiestry Świątecznej Pomocy, podczas którego zebrano 

przeszło 11 640 zł. 

90. Zorganizowano gminny międzyszkolny przegląd kolęd i jasełek. 

91. Odbyła się uroczystość z okazji Dnia Babci i Dziadka. 

92. W partnerstwie ze Stowarzyszeniem IKAR złożono wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego w ramach zadania publicznego „upowszechnianie kultury tradycyjnej 

regionu łódzkiego i podnoszenie świadomości historycznej mieszkańców województwa 

łódzkiego” na zadanie pod nazwą I WIDAWSKIE SPOTKANIA Z TRADYCJĄ I 
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HISTORIĄ – „NIECHAJ WIANKI POPŁYNĄ”. Kwota wnioskowanego 

dofinansowania wynosi 27 tys. zł. 

93. Zorganizowano Gminny Dzień Kobiet. 

94. Ogłoszono konkurs „Na najładniejszą pisankę”. 

95. Zorganizowano Festyn Rodzinny pn. „NIEDZIELA Z RODZINĄ”. 

96. Zorganizowano I WIDAWSKIE SPOTKANIA Z TRADYCJĄ I HISTORIĄ 

symbolizujące obchody NOCY ŚWIĘTOJAŃSKIEJ. 

97. Utworzono zespół śpiewaczy, który swój pierwszy występ dał podczas obchodów Nocy 

Świętojańskiej. 

98. W miesiącach sierpień – wrzesień zorganizowano gminne imprezy plenerowe, 

tj. II WIDAWSKI ZLOT MOTOCYKLOWY, DNI WIDAWY oraz DOŻYNKI 

GMINNE. 

99. W dniach 17 sierpnia – 23 września w sali widowiskowej GOK czynna była wystawa 

II OGÓLNOPOLSKIEGO KONKURSU RYSUNKU SATYRYCZNEGO „GRZYBY 

2012”. Otwarcie wystawy poprzedził wernisaż połączony z uroczystym wręczeniem 

nagród laureatom oraz koncertem muzycznym. 

100. Zorganizowano Festyn pn. „ŚWIĘTO ZIEMNIAKA”. 

101. Po raz pierwszy zorganizowano uroczyste obchody Święta Niepodległości, w którym 

uczestniczyli harcerze, młodzież szkolna, strażacy, orkiestra, poczty sztandarowe, jak 

również przedstawiciele Wojska Polskiego z 32. Bazy Lotnictwa Taktycznego w Łasku. 

102. 11 listopada br. zorganizowano Wieczór Poetycko Muzyczny pn. „WOLNOŚĆ 

CHMUR”, w którym udział wzięli: poetka – Maria Duszka oraz sieradzki bard – 

Zbigniew Paprocki. 

103. W dniu 18 listopada po raz pierwszy zorganizowano imprezę folklorystyczną 

pn. „PIERZAJKI”, czyli tradycyjne darcie pierza, w którym wystąpili artyści amatorzy 

z Gminnego Ośrodka Kultury w Widawie. 

104. 14 grudnia w strażnicy OSP w Widawie zorganizowano gminną wigilię. 

105. Zorganizowano wigilię dla podopiecznych Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Dąbrowie Widawskiej oraz dla osób samotnych. 

106. W okresie 02.07.2012 - 15.07.2012 odbyły się kolonie letnie w Sławie nad Jeziorem 

Sławskim. 

107. W okresie 02.08.2012 – 15.08.2012 zorganizowano kolonie letnie nad morzem 

w miejscowości Pogorzelica. 

108. Zorganizowano i sfinansowano wycieczkę do Aqua Parku oraz kina w Łodzi. 

109. Realizowany był projekt „Pomagając innym – pomagamy sobie”, współfinansowany 

przez Unię Europejską. Całkowita wartość projektu to kwota około 140 tys. zł, z czego 

125 tys. zł stanowi dofinansowanie. W projekcie udział wzięło 55 osób z terenu gminy. 

110. W okresie od 01.04.2012 r. do 30.09.2012 r., 15 bezrobotnych zarejestrowanych 

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Łasku, brało udział w pracach społeczno użytecznych. 

111. W grudniu zorganizowano zbiórkę pn. „Gwiazdka dla wszystkich dzieci”, mającą na celu 

przekazanie drobnych paczek i upominków dla dzieci z rodzin znajdujących się w trudnej 

sytuacji materialnej. Zebrano 1195,00 zł. Z otrzymanych i zakupionych artykułów zostały 

skompletowane różnorodne paczki dla 51 rodzin. 

112. W ramach porozumienia podpisanego z Bankiem Żywności w Łodzi rozdysponowano 

prawie 56 ton artykułów żywnościowych. Z tej formy pomocy skorzystało ok. 1200 osób. 

113. Mieszkańcy Gminy Widawa, mogli skorzystać z darmowych porad radcy prawnego, 

który przyjmował interesantów dwa razy w miesiącu w GOK w Widawie. 

114. W 2011 roku udało się odbudować i uruchomić Ośrodek Zdrowia w Brzykowie. 

115. Wybudowany został wodociąg Widawa – Podgórze. 

116. Dokończona została inwestycja pn. „Północ-Południe”. 
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117. Dokończona i uruchomiona została stacja uzdatniania wody w Widawie, na którą 

otrzymano dofinansowanie. 

118. Uzyskano również w 2011 roku umorzenie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska. 

119. Podpisana została również umowa z samorządem województwa łódzkiego o przyznanie 

pomocy finansowej na budowę wodociągu w miejscowościach Rogóźno, Patoki oraz 

Korzeń. 

120. Nie udało się sfinalizować budowy mostu w miejscowości Ruda, jednakże sprawa jest 

w dalszym ciągu na bieżąco monitowana. 


